السيرة الذاتية سالم احمد بن عمران أستاذ مساعد – قسم الإحصاء- كلية العلوم - جامعة قاريونس

Personal Data:

Full Name: Salem Ahmed Ben-Omran

Date of Birth: 21.11.1953

Nationality: Libyan

Sex: Male

Address Of Correspondence :

Work Address: Assistant Professor in The Department of Statistics -

Faculty Of Science - Garyounis University, Benghazi - Libya

P.O Box: 9480, Benghazi – Libya Mobile Phone: 00218-0913766548 E-Mail: salembenomran@yahoo.com

Scientific Degrees:

B.Sc (STATISTICS) 1980, Science Faculty – Garyounis University M.Sc (STATISTICS) 1985, University of Manchester - England

Fields Of Interest :

Demography and Bi0-Statistics

Teaching Experience:

- 1. From 1981 1983 working as a Teaching assistant in the Department of Statistics - Garyounis University.
- 2. From 1985 up to 1989, teaching Staff Member (Assistant Lecturer) in Statistics Department - Faculty Of Science - Garyounis University .
- 3. From 1989 up to 2000, teaching Staff Member (Lecturer) in the Department of Statistics - Faculty Of Science - Garyounis University .

4. *From 2000 to now*, teaching Staff Member (*Assistant Professor*) in the Department of Statistics-Faculty Of Science-Garyounis University

وبالاضافة الي الخبرة التدريسية بالقسم فقد ساهمت في تاسيس والنهوض بقسم الاحصاء بكلية العلوم, وبالاشراف علي برنامج الدراسات العليا, وايضا فقد تم تصعيدي ملاتين متتاليتين لامانة القسم, وخلال عملي بالقسم شاركت في العديد من الندوات العلمية المحلية داخل الجماهيرية, وكذلك بالمشاركة بالمؤتمرات الاحصائية في العديد من دول العالم, كما تم اختياري كعضو عن الجماهيرية في الجمعية الاسلامية للعلوم الاحصائية.

Courses Taught:

General Statistics, Basic Statistics, Elements of Probability, Statistical Methods, Regression Analysis, Demography, Applied Statistics, Bio-Statistics (for M.Sc Students)

Publications:

- 1. Projection of Enrolment Distributions of New Secondary School by Markov Processes: A case study of Benghazi Baladia: submitted for publication in the PJS, 1990 Issue.
- 2. Stochastic Analysis of Students Behaviour of New Secondary School: A case study of Benghazi Baladia: submitted for Presentation at the second conference of islamic countries on statistical science, Malaysia, August 1990.
- 3. On a study of production function of maize: submitted for publication in the Journal of Statistical Studies, 1990 Issue.
- 4. Factors Affecting the Infant mortility in Libya , Technical report , FSM/JUN 1995 / LT 14 Malaysia

- 5. The Reasons for Less Duration of Breast-Feeding and Early weaning among mothers in the coasted area of Liby, 1997 : Submitted for publication .
- 6. اشرف يونس و سالم بن عمران, (2001) " تقنية طباق البث الفضائي وتأثير ها علي المستوي التعليمي لطلبة جامعة قاريونس " مجلة الأداب والعلوم جامعة آداب وعلوم المرج, عدد (2001).

الكتب المؤلفة :

- 1. كتاب الاحصاء الرياضي- المقرر علي السنة الرابعة لثانويات العلوم الاساسية . تاليف : سالم احمد بن عمران , جبريل محمد شامية , محمد انور بن سيف .
 - 2. كتاب الاحصاء الحيوي المقرر علي السنة الثالثة لثانويات العلوم الطبية.
 تاليف: سالم احمد بن عمران, جبريل محمد شامية مراجعة: د. فاروق البشتي, أ. عبد الحميد المعلول
 - 3. كتاب الاحصاء الحيوي المقرر علي السنة الرابعة لثانويات العلوم الطبية.
 تاليف: سالم احمد بن عمران, جبريل محمد شامية
 مراجعة: د. علي العجيلي, د. علي العماري
 - 4. كتاب منهجي بعنوان الاحصاء الحيوي وتطبيقاته " تحت الانجاز " تاليف : سالم احمد بن عمران , جبريل محمد شامية
 - 5. كتاب منهجي بعنوان تطبيقات في الديمو غرافي " تحت الانجاز " تاليف : سالم احمد بن عمران , عبد الغفار المنفى
- 6. كتاب مترجم بعنوان الاختبارات اللامعلمية (للمؤلف سيدني سيجيل) " تحت الانجاز " ترجمة : سالم احمد بن عمران , اشرف عبد المعطي يونس